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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Gospodarki i Rozwoju (nr 20)

Komisji do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwo-
wych (nr 24)
12 czerwca 2024 r.
Komisja Gospodarki i Rozwoju oraz Komisja do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów 
Państwowych, obradujące wspólnie pod przewodnictwem posła Ryszarda Petru 
(Polska2050-TD), przewodniczącego Komisji Gospodarki i Rozwoju, rozpatrzyły: 

– wniosek o powołanie Podkomisji nadzwyczajnej do rozpatrzenia posel-
skiego projektu ustawy o zmianie niektórych ustaw w celu naprawy ładu 
korporacyjnego w spółkach z udziałem Skarbu Państwa (druk nr 261).

W posiedzeniu udział wzięli: Marzena Czarnecka minister przemysłu; Robert Kropiwnicki sekre-
tarz stanu w Ministerstwie Aktywów Państwowych wraz ze współpracownikami; Marek Woch zastępca 
rzecznika małych i średnich przedsiębiorstw wraz ze współpracownikami; Weronika Kowalik naczelnik 
Wydziału Legislacji w Departamencie Orzecznictwa i Legislacji Urzędu Ochrony Danych Osobowych wraz 
ze współpracownikami oraz Kamil Jesionowski prezes Krajowej Rady Biegłych Rewidentów.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Katarzyna Gadecka, Cezary Gradowski, 
Ziemowit Uździcki i Łukasz Żylik – z sekretariatów Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Adam 
Niewęgłowski i Łukasz Nykiel – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):

Witam państwa serdecznie, otwieram wspólne posiedzenie Komisji Gospodarki i Roz-
woju oraz Komisji do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych. W imieniu prze-
wodniczącego Komisji do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych, który siedzi 
po mojej lewej stronie, pana posła Marka Suskiego oraz własnym… 

Poseł Marek Suski (PiS):
Również witam państwa.

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
…witam członków obu Komisji oraz pana Roberta Kropiwnickiego – sekretarza stanu 
w Ministerstwie Aktywów Państwowych ze współpracownikami, pana Marka Wocha – 
zastępcę rzecznika małych średnich przedsiębiorstw, pana Kamila Jesionowskiego – pre-
zesa Krajowej Rady Biegłych Rewidentów, panią minister Czarnecką, którą widziałem 
przed chwilą i widzę dalej. 

Poseł Marek Suski (PiS):
Witamy serdecznie. 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Witam serdecznie, stwierdzam kworum. Przypominam zgromadzonym posłom, iż wszel-
kie głosowania będą odbywać się za pomocą elektronicznego systemu głosowania. 
Porządek  dzisiejszego  posiedzenia  przewiduje  rozpatrzenie  poselskiego  projektu 

ustawy o zmianie niektórych ustaw w celu naprawy ładu korporacyjnego w spółkach 
z udziałem Skarbu Państwa, druk nr 261. Czy są jakieś zastrzeżenia do punktu… uwagi 
do porządku dziennego? Nie widzę. Nie słyszę sprzeciwu, uznaję porządek za przyjęty 
i przystępujemy do realizacji porządku dziennego. 
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Informuję, że Sejm na 11. posiedzeniu w dniu 8 maja 2024 r. skierował poselski pro-
jekt ustawy o zmianie niektórych ustaw w celu naprawy ładu korporacyjnego spółkach 
z udziałem Skarbu Państwa do Komisji: do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwo-
wych oraz Gospodarki i Rozwoju w celu rozpatrzenia. 
Szanowni  państwo,  chciałbym  od razu  zgłosić  wniosek  o powołanie  podkomisji 

do spraw rozpatrzenia tego projektu ze względu na bardzo wiele uwag, które do niego 
zostały zgłoszone, zarówno uwag merytorycznych,  jak i legislacyjnych. Mam wstępną 
zgodę poszczególnych klubów na powołanie takiej podkomisji  i chciałbym w związku 
z tym zapytać państwa, czy jesteście państwo za powołaniem podkomisji do spraw roz-
patrzenia tej ustawy? Czy ktoś z państwa jest przeciw? Nie widzę. Rozumiem i mogę 
przyjąć założenie, że taką podkomisję powołamy, i w związku z tym chciałbym zapropo-
nować, żeby to był ośmioosobowy skład. Powiem dokładnie, jakbyśmy to widzieli, to zna-
czy 2 osoby z klubu KO, 2 osoby z klubu PiS, 1 osoba z klubu Konfederacji, 1 osoba 
z klubu Lewicy, 1 osoba z klubu Polska 2050, 1 osoba z klubu PSL. Czy jest tutaj zgoda 
z państwa strony? Tak, proszę bardzo. 

Poseł Maciej Małecki (PiS):
Panie przewodniczący, szanowni państwo, ja daję pod rozwagę: tak daleko idący projekt, 
mający bardzo duży wpływ na życie gospodarcze nie tylko w obszarze Skarbu Państwa, 
ale szerzej, na wiele sektorów polskiej gospodarki, także tych najbardziej wrażliwych 
pod względem bezpieczeństwa energetycznego, militarnego… Warto, żeby ten projekt 
był omawiany w szerszym składzie niż na wąskiej i też w jakiś sposób hermetycznej pod-
komisji. Myślę, że warto poświęcić mu czas, nie zrzucać tego do podkomisji, ale po pro-
stu, jeśli taki projekt wpłynął, jeśli marszałek Sejmu skierował do połączonych… Sejm 
skierował do połączonych Komisji, to myślę, że powinniśmy po prostu stanąć naprzeciw 
tego zadania i zmierzyć się z tym projektem, i rozmawiać w pełnej sali w takich okolicz-
nościach, jak tu jesteśmy. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Dziękuję bardzo. Chciałem zwrócić uwagę na to, że po posiedzeniu podkomisji będzie 
sprawozdanie  i będziemy  cały  ten  projekt  na Komisji  rozpatrywać,  na połączonych 
Komisjach. W związku z tym nie ma obawy, że ten projekt zniknie. Ze względu na dużą 
ilość kwestii legislacyjnych wydaje mi się, że praca podkomisji będzie bardziej skuteczna. 
Ja proponowałbym państwu takie podejście. Zapewniam pana, że cała dyskusja w tej 
tematyce będzie przedmiotem obrad połączonych Komisji po tym, jak podkomisja złoży 
swoje sprawozdanie. Proszę bardzo, panie pośle. 

Poseł Janusz Kowalski (PiS):
Dziękuję,  panie  przewodniczący.  Szanowni  państwo,  my jako  Klub  Parlamentarny 
Prawo  i Sprawiedliwość – dołączam się  tutaj do głosu pana ministra Macieja Małec-
kiego – patrzymy się na wszelkiego rodzaju zmiany dotyczące nadzoru polskiego pań-
stwa nad spółkami Skarbu państwa w sposób propaństwowy. I kiedy razem z panem 
ministrem Maciejem Małeckim przygotowywaliśmy reformę nadzoru właścicielskiego, 
zapewniliśmy również bardzo mocno ten komponent dotyczący konsultacji z organiza-
cjami społecznymi z organizacjami biznesowymi, ze wszystkimi interesariuszami i też 
na tym nam bardzo zależy. Jeżeli podkomisja miałaby pracować, bardzo nam również 
zależy na tym, aby ten projekt był szeroko konsultowany, dlatego że – tak jak słusznie 
powiedział pan minister Maciej Małecki – jest wiele zastrzeżeń do tego projektu, które 
nie  tylko dotyczą  samej  funkcji  dotyczącej nadzoru, bo my jako Prawo  i Sprawiedli-
wość uważamy, że polskie państwo musi stabilnie i w sposób profesjonalny kontrolować 
i wykonywać funkcje nadzorcze, a w tym projekcie jest bardzo dużo znaków zapytania. 
Bardzo nam zależy, szanowny panie przewodniczący, że jeżeli się zgodzimy na tę pod-

komisję  i zgodzimy  się  na ten  tok  prac,  to będziemy  starali  się  osiągnąć  konsensus 
w sprawie modelu dobrego zarządzania majątkiem państwowym, tym bardziej że doty-
czy to kwestii bezpieczeństwa, o którym mówi pan minister Maciej Małecki. Podam jeden 
prosty przykład, i to jeszcze jest tu z nami pan minister Gawlik, a mówiłem o jego doko-
naniach, bo akurat to były dokonania związane z EuropolGaz-em sprzed ponad dekady. 
Pan minister Gawlik potwierdzi, jak bardzo ważna jest funkcja szybkiego reagowania 
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polskiego państwa w sytuacji zagrożenia, chociażby ten przepis wymagający 14-dnio-
wego okresu ogłoszenia, kto zostanie do rady nadzorczej powołany, zablokowałby szybką 
reakcję w sytuacji zagrożenia bezpieczeństwa. Pokazuję, że jest bardzo wiele, niuansów, 
nad którymi my chcemy się pochylić w sposób transparentny, z pewnym przekonaniem, 
że polskie państwo nie może mieć wybitych zębów. 
Ja na przykład jestem bezwzględnym zwolennikiem tego, aby dyrektorzy, wicedy-

rektorzy, którzy profesjonalnie nadzorują spółki Skarbu Państwa od wielu, wielu lat, 
na przykład będąc urzędnikami Służby Cywilnej, nie byli pozbawieni tego prawa, co jest 
proponowane w tym projekcie. Nie chcę wchodzić w poszczególne przepisy, ponieważ jest 
bardzo dużo uwag, natomiast, panie przewodniczący, chcielibyśmy namówić państwa 
do takiego państwowego sposobu myślenia – pełna otwarta kurtyna i dążenie do konsen-
susu, tak żeby w sytuacji zagrożenia bezpieczeństwa państwa, szczególnie jeżeli chodzi 
o sektor energii,  jeżeli chodzi o spółki zbrojeniowe, na przykład Polską Grupę Zbroje-
niową, nie ubezwłasnowolnić funkcji polskiego państwa do sprawowania skutecznego 
nadzoru. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Dziękuję bardzo za ten głos. Mogę pana zapewnić, że tak właśnie będzie. Będziemy sta-
rali się poszukać rozwiązania i paradoksalnie w tej podkomisji będzie to prostsze, dla-
tego że to naprawdę chodzi o bardzo wiele szczegółów i pana, panie pośle, widziałbym 
w tej podkomisji, jak również pana posła Gawlika, i mam nadzieję, że taki skład podko-
misji, który będzie konstruktywny, nam uda się osiągnąć. 
Pani poseł Janyska. 

Poseł Maria Małgorzata Janyska (KO):
Chciałam jeszcze wszystkim przypomnieć, że w pracach w podkomisji może brać udział 
każdy  poseł. Nie ma tylko  oczywiście  prawa  głosowania,  ale  każdy,  kto  jest  chętny, 
to absolutnie może wykazać, na czym ta jego chęć polega i swoją aktywność. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Dziękuję bardzo. Naprawdę chodzi o to, żeby dobra idea, która chyba wszystkim przy-
świeca, była tak zapisana, abyśmy jej nie zmieniali w najbliższych latach i żeby to było 
prawo na stałe ustanowione w Polsce, które uważamy, że ogranicza nas jako polityków, 
a jednocześnie  nie wywraca  do góry  nogami możliwości  funkcjonowania  spółek,  jak 
również bezpieczeństwa państwa,  i naprawdę tu nie ma żadnej próby zemsty czy też 
wendety. Bardziej chodzi o to, żeby poszukać dobrego rozwiązania. Jestem przekonany, 
że podkomisja byłaby właściwym rozwiązaniem. Rozumiem, że w tej kwestii wszystkie 
argumenty padły. 
Czy jest zgoda na powołanie ośmioosobowego składu tej podkomisji? Dziękuję bardzo, 

rozumiem, że taka propozycja została przyjęta. 
Proszę  państwa,  ja chciałem  zgłosić  na przewodniczącego  tej  podkomisji  pana 

Rafała... Przepraszam bardzo, dziękuję bardzo za sugestię, najpierw zgłaszamy człon-
ków. To może, proszę bardzo, pan poseł. 

Poseł Tomasz Piotr Nowak (KO):
Klub Koalicja Obywatelska zgłasza pana Zdzisława Gawlika i pana Michała Jarosa. 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Dziękuję bardzo. Czy są inne zgłoszenia? My jako klub Polska 2050, Trzecia Droga, zgła-
szamy pana Rafała Komarewicza. Proszę bardzo. 

Poseł Maciej Konieczny (Lewica):
Klub Lewicy zgłasza Marcelinę Zawiszę. 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Dziękuję bardzo. Kto z Klubu Parlamentarnego PiS? 

Poseł Marek Suski (PiS):
My zgłosimy pana posła Janusza Kowalskiego i pana posła Macieja Małeckiego. 
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Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, PSL.

Poseł Urszula Pasławska (PSL-TD):
W imieniu klubu zgłaszam pana Adama Dziedzica. 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Dziękuję bardzo, chyba mamy 8. A, Konfederacja, przepraszam. 

Poseł Krzysztof Mulawa (Konfederacja):
Tak. Klub Parlamentarny Konfederacja zgłasza Bronisława Foltyna. 

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Bardzo  dziękuję.  Czy ktoś  jeszcze  z państwa  chciałby  zabrać  w tej  sprawie  głos?  
Nie widzę. Proponuję przegłosować skład tej podkomisji. Chyba głosujemy, prawda? 
Czy… 

Poseł Marek Suski (PiS):
Skoro nie ma sprzeciwu…

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Nie ma sprzeciwu? Nie ma. To możemy przyjąć, że ten skład podkomisji został przyjęty. 
Bardzo państwu dziękuję. Stwierdzam, że powołaliśmy podkomisję. 
Proszę państwa, mam prośbę do wszystkich wybranych członków podkomisji, żeby-

ście państwo  jeszcze  zostali  z prośbą o ukonstytuowanie  się. Na tym wyczerpaliśmy 
porządek dzienny obrad. Protokół dzisiejszego posiedzenia Komisji zostanie wyłożony 
do przejrzenia w sekretariacie Komisji. Zamykam posiedzenie. 


